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BRMG.0012.55.2024/KSBiNW   
 

PROTOKÓŁ NR 03–03/2024 
 

Z trzeciego posiedzenia Komisji Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego          

Rady Miasta Gdańska w IX Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się                      

17 czerwca 2024 roku, a rozpoczęło się o godz. 16:00 w Sali Herbowej nr 208 w Nowym 

Ratuszu w Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1. 
 

Na ośmiu członków Komisji Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego Rady Miasta 

Gdańska w posiedzeniu uczestniczyło sześciu, czyli było quorum do podejmowania 

prawomocnych decyzji. 

Nieobecny radny Wojciech Błaszkowski. 

Nieobecna radna Katarzyna Czerniewska – delegacja nr 6/2024/DZ. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji Strategii, Budżetu i Nadzoru 

Właścicielskiego RMG prowadzący obrady, otworzył 3 posiedzenie Komisji, stwierdził 

quorum, powitał zebranych i powiedział, że porządek obrad został w terminie 

regulaminowym drogą elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik 

nr 3 do protokołu.  
 

1. Opiniowanie Raportu o stanie Miasta Gdańska za 2023 rok. 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Gdańska wotum zaufania – druk nr 24. 
Przedstawia: Pan Marcin Hrynkiewicz – Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-Gospodarczych w 

Wydziale Polityki Gospodarczej oraz Koordynatorzy Programów Rozwoju  

 

2. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Uwag do porządku obrad nie było. Komisja przeszła do omawiania poszczególnych 

punktów.  
 

PUNKT – 1  

Opiniowanie Raportu o stanie Miasta Gdańska za 2023 rok. 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Gdańska wotum zaufania – druk nr 24. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z IV sesji Rady Miasta Gdańska                 

z 20 czerwca 2024 r. – sprawa BRMG.0006.163.2024). 
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Pan Marcin Hrynkiewicz -  Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej w imieniu wnioskodawcy 

przedstawił Raport o stanie Miasta Gdańska za 2023 rok. 

Powiedział: chciałbym zaprezentować Raport o stanie miasta, 500 stronicowy. Będziemy 

mieć okazję pewnie rozmawiać o nim na najbliższej sesji w czwartek. Zastanawialiśmy się 

co zaprezentować w zakresie działania Komisji, więc zaprezentujemy główne wydarzenia, 

wątki jakie miały miejsce w Gdańsku, opiszemy pracę nad Programami Rozwoju, a 

zakończymy też wybranymi działaniami z zakresu każdego Programu Rozwoju.   
 

 

 

Słowem wstępu jest to szósty raport, który prezentuje podsumowanie działalności 

Prezydenta w roku poprzednim, czyli jest to pewnego rodzaju sprawozdawczość, ale też 
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jak państwo zaraz zobaczycie my to łączymy z ewaluacją, ze Strategią, z Programami 

Rozwoju i co ważne to debata nad Raportem, która jest przeprowadzana i to głosowanie 

nad wotum zaufania dla pani Prezydent.  

Poza czterema ogólnymi rozdziałami mieszkańcami, organizacją, zarządzaniem miastem, 

budżetem i poza trzema obowiązkowymi załącznikami mamy te 4 rozdziały właśnie 

nawiązujące do programów i do celów strategicznych: Zielone Miasto, Wspólne, Dostępne 

oraz Innowacyjne Miasto.  

 

 

W skrócie jaki to był 2023 rok? My wielokrotnie pisząc, że jest to największa liczba ludności, 

przeładunków, o tym dalej, uważamy, że był rekordowy pod wieloma względami, też 

rozpoczynając od tego, że granice miasta rozrosły się do rekordowych 683 km². Zmiana 

granic wynikała z Rozporządzenia Rady Ministrów i też była poprzedzona referendum.  
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Rekordowy ze względu na liczbę mieszkańców. Nie odnotowywana wcześniej tak duża 

liczba historycznie mieszkańców. Dążymy do półmilionowego miasta zgodnie z zapisami 

Strategii i tak jak widać rok do roku plus tysiąc osób, głównie jest to napływ, bodajże 

półtorej tysiąca osób to były migracje, z przyrostem naturalnym mamy ujemny niestety, 

aczkolwiek nie tak źle jak w innych miastach, a co jest tutaj plusem to w Gdańsku jako 

jedno z dwóch miast tych większych powyżej 200 000 - 250 000 mieszkańców odnotował 

przyrost mieszkańców. Inne miasta, które zazwyczaj odnotowywały przyrost teraz się to 

nie udało.  
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Następnie druga sprawa poza mieszkańcami to jakość życia. To też jest temat drugi 

strategiczny i dwa kluczowe wskaźniki, liczba mieszkańców i wzrost jakości życia i tak jak 

państwo widzicie systematyczny wzrost rok 2023 3,85. Poza naszymi badaniami były też 

robione badania życia w miastach europejskich i Gdańsk zdobył 4 miejsce na 83 miasta 

zaraz za Zurychem, Kopenhagą i Groningen jeżeli chodzi o jakość życia i jednym z 

głównych wskaźników, który był brany pod uwagę to był wskaźnik zadowolenia tego, że 

mieszkańcy mieszkają w danym mieście i to jest aż 95% w przypadku Gdańska.  

 

Oczywiście nasza kampania Nie śpij, bo cię przegłosują, 81,5% rekordowa frekwencja. 

Poza tym trwała reforma planistyczna i wprowadzenie planu ogólnego zamiast studium i 

to teraz się toczy, to śledzimy, uczestniczymy w tym procesie, ale też trwały prace nad 

wejściem w życie ustawy o powołaniu metropolii. Niestety tam się nie udało, zostało to 
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odrzucone te propozycje i w lutym 2024 roku po raz kolejny rozpoczęła się droga 

legislacyjna.  

Dwa słowa o budżecie. Jeżeli chodzi o dochody to były one na poziomie 4 369 mln zł. 

Wydatki na poziomie 4 640 mln zł. Wynik budżetu to minus 271 mln zł, przy czym należy 

pamiętać w jakich on był też warunkach prowadzony, przede wszystkim inflacji na 

poziomie 11,4%, wzrostem kosztów usług i ocena ratingowa Gdańska została uznana za 

stabilną. Jak widać to jest ciągle bardzo dobra ocena i stała tak jak widać od 2017 roku tak 

jak prezentujemy dane w raporcie.  
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Jeżeli chodzi o Strategię i Programy Rozwoju to tak jak państwo pamiętacie w 2022 roku 

we wrześniu uchwaliliśmy Strategię, określiliśmy 4 cele. Strategia zawiera model struktury 

funkcjonalno-przestrzennej, który to de facto jest podstawą teraz w przypadku 

tworzonego planu ogólnego miasta. Mając Strategię ruszyliśmy z Programami Rozwoju. 

Programy Rozwoju zastępują dotychczasowe Programy Operacyjne, które były do 2023 

roku, czyli one po pierwsze wdrażają Strategię Rozwoju Miasta, wyznaczają konkretne 

cele, szczegółowo opisują i jednym z wybranych tutaj elementów nowych to jest to, że 

zieleń, która była wcześniej horyzontalnie posiada teraz swój własny cel strategiczny jak i 

program. Podobnie cyfryzacja, która jest na poziomie celu, która też była przekrojowa.  
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Jeżeli chodzi o sam proces to tak jak widać mieszkańcy, specjaliści, partnerzy, Rada Miasta, 

radni dzielnicowy poprzez ankiety, ekspertyzy, diagnozy, ale także warsztaty i konsultacje 

udało nam się wypracować ten dokument. 1210 uczestników jeżeli chodzi o spotkania 

otwarte na żywo. W sumie prawie 5000 osób łącznie licząc z ankietą na temat 

priorytetowych inwestycji w mieście. Co ważne jest to ankieta, w której trzeba było 

potwierdzić swój głos. Gdybyśmy zrezygnowali z tego zabezpieczenia mielibyśmy o wiele 

lepszy wynik, aczkolwiek bylibyśmy bardziej otwarci na jakieś ataki hakerskie, gdzie można 

było wygenerować te głosy. Także podczas warsztatów, spotkań branżowych, podczas 

konsultacji społecznych 1210 osób.  
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Postawiliśmy na 4 Programy Rozwoju, które są państwu znane Zielone Miasto, który 

zawiera tematy z bioróżnorodnością, odpornością na zmiany klimatu, gospodarką obiegu 

zamkniętego, edukacją ekologiczną. Wspólne Miasto, które dotyka edukacji, zdrowia, 

opieki psychologicznej, sportu, integracji, aktywności, mieszkalnictwa, ale też równości i 

praw człowieka. Dostępne Miasto czyli pieszy, rowerzysta, transport publiczny, transport 

indywidualny. To jest ta nasza odwrócona piramida Gdańska, która stanowi za premię 

jeżeli chodzi o kwestię decyzyjnie, a do tego w Dostępnym Mieście mamy cyfryzację, 

energetykę i tematykę związaną z bezpieczeństwem szeroko rozumianym, przede 

wszystkim bezpieczeństwem na drogach. W programie Innowacyjne Miasto mamy zaś 

odpowiedzialną gospodarkę, kulturę i czas wolny, dostępną przestrzeń, rewitalizację, ale 

także zrównoważoną turystykę.  
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Tak jak państwo pewnie pamiętacie ten schemat to jest to, z czym kończyliśmy dokument, 

który uchwaliliśmy w styczniu tego roku. Dokument ten monitorujemy między innymi 

poprzez właśnie Raport o stanie miasta dlatego też o tym mówię, ponieważ z jednej strony 

moduł sprawozdawczy na stronie gdansk.pl, który stworzymy będzie modułem 

pomocniczym. To ten podział, który państwo widzieliście na 4 główne działy nazwane tak 
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samo jak Programy Rozwoju to będzie też pewnego rodzaju monitoring, czyli tutaj w 

Raporcie o stanie Miasta poza ewaluacją, zadaniami wykonanymi chcielibyśmy od 

przyszłego roku, bo od tego roku obowiązują Programy zamieścić też konkretne efekty 

jeżeli chodzi o wskaźniki rezultatu, czyli to co było w Programach Rozwoju, gdzie mieliśmy 

docelową wartość, którą chcemy osiągnąć, ale także wartość middle 2026 rok to tutaj 

chcielibyśmy to troszeczkę rozliczać, czyli wskazywać ile.  
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Jeżeli chodzi o najważniejsze działania to z zakresu Zielonego Miasta oczywiście 

zazielenienie miasta, te wartości, które państwo widzicie zasadzonych drzew i krzewów, 

dwa mikrolasy, projekt gdańskiej karty dla drzew, ale także system gospodarowania 

wodami opadowymi, nowy zbiornik retencyjny na Jaśkowej Dolinie, czy też PSZOK przy ul. 

Elbląskiej to są dosłownie wybrane elementy, inwestycje, działania, które się pojawiły w 

ramach obszaru Zielone Miasto.  
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Jeżeli chodzi o Wspólne Miasto to mamy tutaj edukację, zdrowie, mieszkania. Tutaj 

wybrane czyli 6 nowych placówek edukacyjnych, blisko 500 nowych miejsce w 

przedszkolach, takie kwestie jak powołanie Rzecznika Praw Ucznia, czy otwarcie Centrum 

Opieki Wytchnieniowej, Centrum Dolna Brama, ale także program in-vitro, który jeszcze 

wtedy funkcjonował. To jest 118 dzieci urodzonych w ramach programu tylko w 2023 roku, 

za który się sprawozdajemy. Jeżeli chodzi o mieszkania to 153 mieszkania 

wyremontowane na kwotę blisko 24 mln zł, ale także 166 nowych mieszkań w TBS-ach.  

 

Z obszaru Dostępnego Miasta z mobilności to oczywiście otwarcie linii tramwajowej Nowa 

Warszawska, 18 nowych autobusów elektrycznych, ale także ponowne odpalenie systemu 

tym razem to jest właśnie 2.0 MEVO, które według nas działa i to bardzo dobrze, sam 

korzystam, ale także prace nad PKM Południe. Jeżeli chodzi o energetykę to oczywiście 
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Port Czystej Energii 733,4 mln zł. Program Jaśniejszy Gdańsk, ale też być może mały 

kwotowo, ale bardzo dobry jeżeli chodzi o efektywność zintegrowany system zarządzania 

energią. To jest taki program testowy, gdzie na szkole zostały zamontowane systemy, 

które miały powodować oszczędności jeżeli chodzi o energetykę, czy ciepłownictwo i też 

ten efekt jest znaczny. W zakresie cyfryzacji i GEO Gdańsk, który teraz to prowadzimy w 

referacie, który opracował Raport prowadzimy również rankingi i konkursy i GEO Gdańsk, 

który zdobywa bodajże to już jest czwarta czy piąta nagroda z rzędu za to wykonanie tego 

portalu, ale także procedury urzędowe 32% to też wskaźnik strategiczny, gdzie dążymy do 

tego wskaźnika, żeby on rósł i oczywiście to też nie jest tak, że chcemy wszystko wrzucić 

na tory cyfryzacji, ponieważ też liczymy się, że część osób może być wykluczonych, więc 

pracujemy w obu wątkach.  

 

Ostatnie z zakresu Innowacyjnego Miasta, z zakresu gospodarczego tak jak mówiłem 

rekordowy, ponieważ rekordowa liczba podmiotów gospodarczych, rekordowe przeciętne 

wynagrodzenie, które państwo widzicie, ale także rekordowa liczba turystów, rekordowa 

liczba zwiedzających, rekordowa liczba przeładunków w Porcie Morskim, ale także takie 

działania jak powołanie Gdańskiej Rady Przedsiębiorczości czy też prace nad koncepcją 

architektoniczno-krajobrazową Parku Południowego czy też to co niedawno omawialiśmy 

na Komisji Kultury otwarcie Kunsztu Wodnego czy też teatru. Reforma planistyczna, plan 

ogólny, o którym będziemy słyszeć jeszcze pewnie wielokrotnie w tym roku.  

To są wybrane wątki z tych czterech obszarów, o których państwu wspomnieliśmy. Jakby 

były jakieś pytania to jesteśmy oczywiście do dyspozycji, bo to nie sposób też streścić cały 

ten raport w tak krótkim czasie. W razie czego jeszcze dodam, że Raport jest dostępny na 

BIP-ie, jest dostępny również w wersji dla osób, które tego potrzebują, wymagają, jest 

stworzona specjalna strona na stronie gdansk.pl z Raportem, która prezentuje 
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konkretnymi rozdziałami i dążymy do tego też, o czym wspomniałem, żeby był specjalny 

system monitoringu do strategii, który będzie nawiązywał obszarami. Dziękuję.       

 

Przewodniczący Jan Perucki podziękował za przedstawienie Raportu, a następnie 

otworzył dyskusję.  

 

Radna Agnieszka Bartków – członek Komisji 

Chciałabym się przypomnieć w temacie Raportu w przyszłym roku jeżeli chodzi o 

możliwość zobaczenia co nam się nie udaje, czyli ten monitoring rozumiem też będzie 

zawierał rzeczy, które chcemy rozwijać, ale jeszcze nam się nie udały, albo, że po prostu 

wymagają większej atencji. Co do samej ankiety, były uwagi od mieszkańców, że ankieta 

była może nie to, że źle skonstruowana, ale była ankietą, która w jednym punkcie 

zawierała kilka inwestycji niekoniecznie z trzema ktoś się zgadzał, ale z jedną się zgadzał i 

musiał zakreślić. Sama forma była poddawana kilkakrotnie w rozmowie z mieszkańcami 

wątpliwości w jej konstrukcji, a jeżeli chodzi o konsultacje Rad Dzielnic to może pan 

powiedzieć jak wyglądały konsultacje z Radami Dzielnic? Dziękuję.   

 

Pan Marcin Hrynkiewicz -  Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej  

Może po kolei. Jeżeli chodzi o kwestię tego co się udało, a co się nie udało, Raport ma taką 

formułę zgodnie z ustawą, że prezentuje fakty, nie ocenia. My wychodzimy dalej, idziemy 

w stronę taką, że będziemy pokazywać efekty w postaci liczbowej, gdzie będziemy mogli 

to rozliczyć na zasadzie czy to idzie zgodnie z planowanym tempem, czy też nie. Do tego 

o czym pani mówi są stworzone dwa raporty, które mają się ukazać zgodnie ze zmianami 

właśnie w prawie, Raport middterm, czyli ten średniookresowy w 2026 – 2027 roku, że on 

jest już w stanie podsumować już pewien okres czasu i na koniec, czyli w 2030-2031 roku 

dlatego, że część inwestycji to jest oczywiście jakiś przełom roku, kiedy się toczą, nie w 

jednym okienku kalendarzowym tylko to często jest rok, dwa, trzy lata, więc dlatego jest 

to tak skonstruowane. Drugie pytanie było odnośnie ankiety. My zbieraliśmy ją również w 

wersji papierowej tam gdzie mogliśmy. Rozdysponowaliśmy ją w wiele punktów, do 

bibliotek, tam, gdzie tylko wiedzieliśmy, gdzie się dało, tam zostawialiśmy, braliśmy na 

spotkania nasze z mieszkańcami. Jeżeli chodzi o wersję elektroniczną na pewno pewnym 

osobom sprawia jakąś trudność, aczkolwiek my definiując to też chcieliśmy, żeby o ile się 

nie mylę żeby ankietowany zaznaczył minimum jedną z danego obszaru, a maksymalnie 

trzy inwestycje, ale musiałbym zerknąć. Więc z tym nie było problemu, nikt się nie zgłaszał 

do nas, też podpinaliśmy mail zaraz obok w razie czego i telefon tez był gdyby były właśnie 

problemy z tym związane. Nie rozumiem co to znaczy, że była źle skonstruowana właśnie.    

 

Radna Agnieszka Bartków – członek Komisji 

Trzeba było zaznaczyć tą jedną odpowiedź jeżeli w tej odpowiedzi zawierała się inwestycja, 

którą chcieliśmy, albo też były zarzuty, że nie było inwestycji, które też są ważne dla miasta, 
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a nie pojawiły się i trzeba było je dopisywać ręcznie. Ona była dość w mojej ocenie jako 

mieszkanki, która też konsultowała to z poziomu Rady Dzielnicy jeszcze w tamtym czasie 

dość chaotyczna, ona nakierunkowała mieszkańców konkretnie na to co powinni 

zaznaczyć, bo wydaje się, że to jest ważne, ale nie było tam wszystkich najważniejszych 

inwestycji. Jakby sugerowały odpowiedzi się same w niektórych punktach. Ja potem 

musiałam to szeregom seniorów tłumaczyć, że mogą to w innych dopisywać jeżeli coś jest 

ważniejszego, niekoniecznie zaznaczać ptaszkiem przy odpowiedzi z czterech, że jedna 

jest mniej lub bardziej ważna. Nie było stopniowania. To tylko jest sugestia. Państwo, 

żebyście zobaczyli jak ankieta była skonstruowana i sami ją ocenili moja taka prośba po 

przeprowadzeniu tej formy konsultacji. Najbardziej chyba mnie interesuje jak państwo 

będziecie w przyszłości planować konsultacje z Radami Dzielnic. Dziękuję.  
 

Pan Marcin Hrynkiewicz -  Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej  

Tak patrzę, bo rzeczywiście może ta prawda leży po środku, że są pewne inwestycje, które 

są komplementarne ze sobą, więc jeżeli napisaliśmy, że będzie budowa czegoś z czymś to 

jedno bez drugiego tam po prostu nie miałoby istnienia i to nie chodzi jakby o 

sugerowanie, bo to nie oznacza, że ktoś musi to zaznaczyć, ponieważ też daliśmy jak pani 

wie ankietę nie sposób wypełniać dłużej jak 5 minut, czy 10 i jak ktoś jest zasypywany, a 

już czuliśmy, że zasypujemy z danego obszaru np. Innowacyjnego Miasta dwudziestoma 

inwestycjami, gdzie ktoś najpierw musi zapoznać się, wybrać, potem z każdego obszaru te 

osiemdziesiąt inwestycji to i tak uważaliśmy, że to już jest gdzieś jakiś limit. Rozumiem, że 

czegoś zabrakło. Nie wiem, czy pani pamięta bezkolizyjne przejazdy bardzo wybrzmiały… 
 

Radna Agnieszka Bartków – członek Komisji 

Po interwencjach, tak.  
 

Pan Marcin Hrynkiewicz -  Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej     

Jeżeli chodzi o warsztaty pojawiły się w Raporcie podsumowującym i też znalazły się nie 

wprost, bo nie mogą być wprost tak jak pani wie jeżeli chodzi o Programy Rozwoju, nie 

mogą być tam inwestycje, ponieważ byśmy się narazili na ocenę środowiskową, więc one 

są też jeżeli chodzi, bo też o tym rozmawialiśmy pamiętam właśnie, na spotkaniach, one 

mają swoją formę interwencji, która też się znalazła.  
 

Radna Agnieszka Bartków – członek Komisji 

Suma summarum się pokazały potem w zapisach.  
 

Pan Marcin Hrynkiewicz -  Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej  

A jeżeli chodzi na pewno są jakieś duże potrzeby jeżeli chodzi o kwestie inwestycyjne, bo 

pamiętam, że nawet z Osowej to mieliśmy propozycję bodajże stu iluś inwestycji tylko z 
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jednej dzielnicy, gdzie jak sobie podsumowaliśmy to na budżet 4,5 mld to tak potrzeby 

były na poziomie ok 5-6-7 mld zł.  
 

Radna Agnieszka Bartków – członek Komisji 

Może skrócę tą myśl, że albo podajemy wszystkie ważne dla wszystkich, albo po prostu 

otwieramy te pytania.  
 

Pan Marcin Hrynkiewicz -  Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej  

Co to znaczy ważne dla wszystkich?  
 

Radna Agnieszka Bartków – członek Komisji 

Było pytanie, w którym było 3 czy 4 inwestycje niekoniecznie ważne dla wszystkich, ale one 

same z siebie były wybrzmiałe i trzeba było coś zaznaczyć, po prostu człowiek to zaznaczył 

i wydaje się potem w wynikach, że one były istotne. Może nie były istotne, tylko było takie 

pytanie, więc trzeba było na nie odpowiedzieć. To jest tylko sugestia do państwa analizy. 

Ja jako użytkownik tej ankiety i też konsultant z seniorami potem jakby tłumaczyłam, że 

nie muszą nic zaznaczać jeżeli się nie zgadzają z żadną z tych inwestycji, albo tylko z jedną, 

bo trudno będzie potem to państwu przeanalizować, że ta jedna z tych trzech była ważna. 

Skupiliśmy się na innych, po prostu moja uwaga taka jako osoby, która z tej ankiety 

korzystała. Dziękuję.  
 

Pan Marcin Hrynkiewicz -  Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej  

Była mowa też o współpracy to oczywiście każdorazowo zapraszaliśmy i na warsztaty i to 

wielokrotnie i też przesyłaliśmy wszystkie materiały, które były na bieżąco wytwarzane i 

pytanie było o dalszą współpracę. To już raczej domyślam się, że to chyba przydałaby się 

pani dyrektor Sylwia Betlej tutaj jak to ma zorganizować całości rozumiem, bo programy 

to jest wycinek. 
 

Radna Agnieszka Bartków – członek Komisji 

Chciałabym się dopytać pani Sylwii, ale też pan jak będzie rozmawiał z panią Sylwią jaką 

podstawę prawną mogłyby Rady Dzielnic zastosować opiniując ten dokument. Czy jest i 

czy w ogóle jakaś Rada Dzielnicy podjęła taką próbę.   
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 

Generalnie też odpowiadając pani radnej to też wynika ze statutów. To znaczy każda 

kwestia czy inwestycyjna czy quasi partycypacji społecznej, która dotyczy terenu bądź też 

terenu przylegającego, ale mającego wpływ na daną jednostkę pomocniczą naszego 

miasta Gdańska danej dzielnicy ma prawo wypowiedzieć się czy to w formie uchwały czy 

też innej formy prawnej jaką chociażby jest oświadczenie. Też miejmy na uwadze, że 

jednak tak ogólnikowy dokument z całym szacunkiem oczywiście, ale jest to strategia, więc 
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ta kazuistyka musi być stosunkowo ograniczona jeżeli chodzi o podejmowanie 

dokumentów strategicznych i też mamy na uwadze ten rok jak sama nazwa wskazuje 2030 

i gdzieś ten mały plus na końcu, więc też siłą rzeczy wiemy chociażby jedna dzielnica 

bardzo mi bliska została przytoczona, że faktycznie koleżeństwo gdzieś zgłasza multum 

pomysłów inwestycyjnych to i tak musimy wybrać tylko i wyłącznie te najważniejsze i 

bardzo często się sprzeczam z tym koleżeństwem, ponieważ faktycznie wtedy nie 

pokazują co jest tym największym priorytetem dla nas, chociażby dla Wydziału Projektów 

Inwestycyjnych, czy innych ważnych osób w mieście podejmujących de facto decyzje w tej 

materii. Czy ktoś z państwa chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiocie druku nr 24?  
 

Pan Marcin Hrynkiewicz -  Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

Jeżeli mógłbym dodać to co pan właśnie radny powiedział dosłownie chciałem dodać na 

zakończenie, że te rozmowy one będą, ponieważ Wydział Projektów Inwestycyjnych jest 

też właśnie w trakcie tworzenia zaprogramowania tych inwestycji i nie wyobrażam sobie i 

też dyrektorzy, kierownicy, z którymi rozmawiałem też, żeby nie rozmawiać bez radnych. 

Więc na pewno państwo będziecie włączeni w ten proces i też pewnie będziecie mieć głos 

decyzyjny tam gdzie będzie pewnie przydzielana inwestycja, jakaś punktacja, bo wiemy, 

że te potrzeby są bardzo duże i to na nas, na państwa też barkach spadnie ta decyzyjność 

gdzieś jeżeli chodzi o wybór inwestycji. Dziękuję.  
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 

Również dziękuję i raz jeszcze zadaję to pytanie czy ktoś z państwa chciałaby jeszcze 

zabrać głos? Nie widzę zainteresowania w tym przedmiocie, zatem możemy przejść do 

opiniowania.    
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 24. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego Rady Miasta Gdańska wysłuchała 

informacji i wyjaśnień odnośnie Raportu o stanie Miasta Gdańska za 2023 rok 

przekazanych przez Pana Marcina Hrynkiewicza – Kierownika Referatu Badań i Analiz 

Społeczno-Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach 

wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 24. (Opinia nr 03-03/50-50/2024) 

PUNKT – 2 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
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Radny Cezary Śpiewak-Dowbór – członek Komisji 

Pan radny Skiba wywołał temat, który na różnych Komisjach jest różnie procedowany, ale 

myślę, że należy się wzorować na tym jaką wykładnię przyjmuje Przewodnicząca Rady 

Miasta Gdańska, nad porządkiem obrad Rady Miasta Gdańska poza zmianami radni nie 

głosują, bo jest to kompetencja Przewodniczącej Rady Miasta Gdańska, żeby zwołać sesję 

z określonym porządkiem obrad. Z kolei kompetencją Przewodniczącego Komisji jest 

zwołanie posiedzenia Komisji z określonym porządkiem obrad. W praktyce spotkałem się 

na różnych posiedzeniach innych Komisji z głosowaniem nad porządkiem obrad, 

natomiast zawsze się zastanawiałem co by było gdyby większość radnych była przeciwko 

temu porządkowi obrad, to znaczy czy powinien mieć zastosowanie czy nie. Wydaje mi 

się, że z żadnego przepisu nie wynika konieczność głosowania porządku obrad poza 

kwestią zmian do porządku obrad, ale myślę, że to jest też kwestia, którą mógłby pan 

przewodniczący ewentualnie z radcą prawnym Biura Rady Miasta ustalić, bo jest to bardzo 

ciekawy wątek, ponieważ jeśli żaden przepis nie wymaga takiego głosowania to też jest 

ono bezcelowe i co więcej mogłoby doprowadzić do finału takiego, że mogłoby być głosów 

przeciwnych więcej niż za jakimś porządkiem obrad i czy to oznacza, że posiedzenia 

Komisji nie ma, albo nie ma ono żadnego porządku obrad, także taki mój głos w dyskusji 

jeśli chodzi o temat potencjalnego głosowania nad porządkiem obrad. Dziękuję.  
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 

Proponuję na dzisiaj jak i na przyszłość jeżeli nie wprowadzamy żadnych zmian w 

porządku posiedzenia Komisji co pewnie będzie rzadkością niestety to oczywiście 

proponuję, żebyśmy po prostu przyjmowali bez głosowania ten porządek takim jakim on 

jest, chyba, że oczywiście ktoś poza przewodniczącym będzie wnosił o jakieś zmiany w 

porządku posiedzenia to wtedy będziemy rozpatrywać każdą kolejną osobno.  

Otrzymaliśmy 4 czerwca pismo do Komisji a jest to uchwała Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Gdańsku i pozytywnie się opowiedziała względem wniosku Komisji 

Rewizyjnej co do udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Gdańska z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok. Mamy to na mailu. Czy ktoś z państwa chciałby jeszcze 

zabrać głos, ma jakieś pomysły, wnioski? Bardzo dziękuję.  
 
 

Następnie Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 

Koniec -  godz. 16:40 

Przewodniczący 

Komisji Strategii, Budżetu 

 i Nadzoru Właścicielskiego RMG 

 

/-/ Jan Perucki 
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Joanna Świeczkowska 


